

## 2024 年世界動物衛生組織亞太地區禽病預防及控制研討會

疾病診斷組

陳麗璇 助理研究員

### 摘要

本次「亞太地區禽病預防及控制研討會」於 2024 年 8 月 27 日至 29 日在韓國首爾舉行，本研討會係為世界動物衛生組織之區域性實驗室專家網路活動，鼓勵各成員國分享疫情資訊，其最終目的為預防禽流感的傳播，保護家禽價值鏈，並確保公共健康與生態系統的安全，為各國提供可持續的防控框架。會議的議題包括禽流感和其他禽病的最新動態、國家監測計劃和防控措施，以及 One Health（防疫一體）研究成果的分享，旨在促進多部門協作，提升應對禽流感的能力。本次前往該研討會報告臺灣家禽產業規模、禽流感現況及監測規劃，會議期間與與會者交流監測策略及最新技術，收獲豐碩並持續與專家實驗室保持溝通管道。

# **Regional Workshop on Avian Disease Prevention and Control in Asia and the Pacific 2024**

Li-Hsuan Chen

## **Abstract**

The "Regional Workshop on Avian Disease Prevention and Control in Asia and the Pacific 2024" was held from August 27 to 29, 2024, in Seoul, South Korea. This seminar was organized by the World Organization for Animal Health (WOAH) as the regional laboratory expert network, encouraging members to share epidemic information. Its ultimate goal is to prevent the spread of avian influenza, protect the poultry value chain, and ensure public health and ecosystem safety, providing a sustainable framework for disease prevention and control for all members. Topics discussed at the workshop included recent developments in avian influenza and other avian diseases, national surveillance programs and control measures, as well as insights from 「One Health research」, aimed at supporting multisectoral partners to enhance response capabilities for avian influenza. As one of the attendee, the report for the seminar included information on the scale of Taiwan's poultry industry, the current status of avian influenza, and surveillance plans. During the workshop, I engaged in exchanges on surveillance strategies and the latest technologies with various participants, yielding substantial insights and establishing ongoing communication with expert laboratories.